

အမျိုးသားလွတ်တော်ရုံး  
သုတေသနပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာနကြီး  
သုတေသနစာတမ်းတိုအမှတ် ( ၅၆ )

ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက်အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးပေးမည့် Cash For Work စီမံကိန်း



ရေးသားပြုစုသူ - ဒေါ်ခိုင်ဝေနိုင်

ရက်စွဲ ။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၅ ရက်။

ဤစာတမ်းတိုနှင့်ပတ်သက်၍သတိပြုရန်အချက်များအားနောက်ဆုံးစာမျက်နှာတွင်ဖော်ပြထားပါသည်။

မာတိကာ

စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာမျက်နှာ
၁။	အကျဉ်းချုပ်	၁
၂။	နိဒါန်း	၁
၃။	Cash For Work စီမံကိန်းရည်ရွယ်ချက်	၃
၄။	ရရှိနိုင်မည့်အကျိုးကျေးဇူးများ	၃
၅။	Cash For Work စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မည့်နည်းလမ်း	၄
၆။	Cash For Work စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့်သူများ	၅
၇။	စီမံကိန်းကာလ	၅
၈။	စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မည့်မြို့နယ်နှင့် ကျေးရွာစာရင်းချုပ်	၆
၉။	စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်မည့် မြို့နယ်ရွေးချယ်ခြင်း	၇
၁၀။	စီမံကိန်းကျေးရွာရွေးချယ်ခြင်း	၈
၁၁။	Cash For Work စီမံကိန်းအတွက် လျာထားဘတ်ဂျက်	၁၀
၁၂။	လူမှုရေးဆိုင်ရာပူးပေါင်းပါဝင်မှုကဏ္ဍ	၁၁
၁၃။	စီမံကိန်းအသိပညာပေးခြင်း	၁၂
၁၄။	စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲရွေးချယ်ခြင်း	၁၄
၁၅။	အကျိုးဝင်သောစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများစာရင်း	၁၄
၁၆။	အကျိုးမဝင်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများစာရင်း	၁၅
၁၇။	အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသော အိမ်ထောင်စုများရွေးချယ်ခြင်း	၁၈
၁၈။	စီမံကိန်းပိတ်သိမ်းခြင်း	၂၀
၁၉။	Cash for Work စီမံကိန်းနှင့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများ	၂၀
၂၀။	နိဂုံး	၂၃

# ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးပေးမည့် Cash for Work

## စီမံကိန်း

### အကျဉ်းချုပ်

COVID အလွန်ကာလ ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရေးအတွက် ကျေးလက်ဒေသများတွင် Cash For Work စီမံကိန်းကို ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ယင်းစီမံကိန်းကို ကျပ်သန်း (၂၅,၀၀၀) သုံးစွဲ၍ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသောကျေးရွာပေါင်း (၂,၄၈၈) ရွာတွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ Cash For Work စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူများလက်ငင်းဝင်ငွေရရှိခြင်း၊ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်သောအခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် လယ်ယာ၊ သားငါးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးမှုကို အထောက်အကူပြုခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကိုရရှိစေမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဤစာတမ်းတို့တွင် Cash For Work စီမံကိန်းဆိုင်ရာအချက်အလက်များနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ အကြောင်းကို လေ့လာစုစည်းရေးသားထားပါသည်။

### နိဒါန်း

၁။ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားခဲ့သောနိုင်ငံများ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားခဲ့သောနိုင်ငံများနှင့်စစ်မက်ဖြစ်ပွားဒေသများရှိဒုက္ခသည်များအတွက် စားဝတ်နေရေးပြေလည်စေရန်နှင့် ဝင်ငွေရရှိသောအလုပ်အကိုင်များ ဖန်တီးပေးနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများမှအစိုးရအဖွဲ့များနှင့် ILO

FAO၊ NGO အဖွဲ့များပူးပေါင်းကာ Cash For Work အစီအစဉ်ကို ၂၀၀၄ ခုနှစ်မှစတင်၍ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းတွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။<sup>၁</sup>

၂။ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါအဖြစ်သတ်မှတ်ထားသော ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါသည် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးတွင် ကူးစက်မှုနှုန်းမြင့်မားစွာဖြင့် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး လူ့အသက်ပေါင်းများစွာ ဆုံးရှုံးလျက်ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ (Covid-19) စတင်ပျံ့နှံ့ဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး ပြည်သူတို့၏လူမှုစီးပွားဘဝထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်သည့် အလားအလာများစွာရှိနေပါသည်။ Covid-19 ရောဂါကူးစက်မှုကာလအတွင်း အချို့ဒေသများ၌ Lock Down ပြုလုပ်ခြင်း၊ အသွားအလာထိန်းချုပ်ကန့်သတ်ခြင်း၊ လူစုလူဝေးများတားမြစ်ခြင်းတို့ကြောင့် ကျေးလက်ပြည်သူများ၏ မိသားစုဝင်ငွေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ထိခိုက်မှုဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။<sup>၂</sup>

၃။ ယင်းထိခိုက်မှုများကို ကုစားနိုင်ရန်အတွက် (၂၇-၄-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရမှ Covid-19 Economic Relief Plan ကို ရေးဆွဲထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး လတ်တလောအခြေအနေအရ နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ပြည်သူများ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံစေရန်နှင့် ဝင်ငွေရရှိစေရန်ရည်ရွယ်၍ အစားအစာထောက်ပံ့ခြင်း၊ Food Supply အစီအစဉ်နှင့် Cash Transfer အစီအစဉ်များကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ယင်းစီမံချက်၏ Action Plan 2.1.7 အရ ကျေးလက်ဒေသများတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ကျေးရွာအခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးရေး အထောက်အကူပြုစေမည့် Cash For Work အစီအစဉ်ကို ဆောင်ရွက်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။<sup>၃</sup>

<sup>၁</sup> <https://odihpn.org/magazine/cash-for-work-lessons-from-northern-afghanistan/>

<sup>၂</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။

<sup>၃</sup> ၁၀.၆.၂၀၂၀၊ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ စာမျက်နှာ ၉ (သတင်းဆောင်းပါးကဏ္ဍ)။

### Cash For Work စီမံကိန်းရည်ရွယ်ချက်<sup>၄</sup>

၄။ Cash For Work စီမံကိန်း၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါ အကျိုးဆက် သက်ရောက်ခြင်းခံရသော ကျေးလက်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအား ၎င်းတို့ကျေးရွာ၏ ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင်ဆောင်ရွက် စေပြီး လုပ်အားခငွေပေးချေခြင်းဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ ဝင်ငွေရရှိစေရန်နှင့် ကျေးရွာ အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်ရည်ရွယ်ပါသည်။



ပုံ(၁)Cash For Work စီမံကိန်း ကျေးရွာလူထုစီမံကိန်းစက်ဝန်းပြပုံ

### ရရှိနိုင်မည့်အကျိုးကျေးဇူးများ<sup>၅</sup>

၅။ Cash For Work စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင် မည်ဖြစ်ပါသည်-

(က) နိုင်ငံတော်၏ Covid-19 စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ်ကို အထောက်အကူပြုခြင်း၊

<sup>၄</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။

<sup>၅</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။



- (ခ) ပြည်သူများ လက်ငင်းဝင်ငွေရရှိခြင်း၊
- (ဂ) ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်သော အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်း။
- (ဃ) ကုန်ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လယ်ယာသားငါးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးမှုကို အထောက်အကူပြုခြင်း။

**Cash For Work စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မည့်နည်းလမ်း<sup>၆</sup>**

၆။ Cash For Work စီမံကိန်းသည် တစ်ရွာလျှင် ကျပ်သိန်း (၁၀၀) ထောက်ပံ့ပေးပြီး ကျေးရွာကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်သားအင်အား အသုံးပြုရသည့် (Labor Intensive) နည်းလမ်းဖြင့် ကျေးရွာလူထုကိုယ်တိုင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ ထောက်ပံ့ငွေကျပ် သိန်း(၁၀၀) အနက် စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ၄၀ရာခိုင်နှုန်းကို ပစ္စည်းဝယ်ယူရာတွင်အသုံးပြုရမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်(၆၀) ရာခိုင်နှုန်းကို လုပ်အားခအတွက် သုံးစွဲရမည်ဖြစ်ပါသည်။ လုပ်အားခပေးချေရာတွင် အနိမ့်ဆုံး ၄၈၀၀ ကျပ်မှ ၆၀၀၀ ကျပ်အထိ သတ်မှတ်ထားပြီး ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများအနေဖြင့် ဒေသပေါက်ဈေးအတိုင်း အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။

---

<sup>၆</sup>[https://www.youtube.com/watch?v=qebwyELQbJQ&feature=youtu.be&fbclid=IwAR24pDYrww\\_CgO9i18J0MDsKImb\\_TmlBVJ- ULheOOJwetxVr0CSSu4ChA](https://www.youtube.com/watch?v=qebwyELQbJQ&feature=youtu.be&fbclid=IwAR24pDYrww_CgO9i18J0MDsKImb_TmlBVJ- ULheOOJwetxVr0CSSu4ChA)

**Cash For Work စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့်သူများ<sup>၇</sup>**

၈။ မြေပြင်တွင် စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ခြင်း၊ ရန်ပုံငွေများစီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် စောင့်ကြပ်ကြီးကြပ်ခြင်းများကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနများနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ လုပ်ငန်းခွဲတိုးတက်မှုများ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးခြင်း၊ လုပ်ငန်းစဉ်များကို စစ်ဆေးအကဲဖြတ်ခြင်း၊ လိုအပ်သည့်အုပ်ချုပ်မှုထောက်ပံ့မှုကိစ္စရပ်များ ကူညီပံ့ပိုးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

**စီမံကိန်းကာလ<sup>၈</sup>**

၉။ Cash For Work စီမံကိန်းသည် ကျေးရွာကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ကျေးရွာသူ/ သားများကိုယ်တိုင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းစတင်အကောင်အထည်ဖော်ချိန်မှ လုပ်ငန်းပြီးစီးသည်အထိ (၃) လ (၄) လခန့် ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးရွာ (၂၄၈၈) ရွာရှိပြီး ဇွန်လ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှ စက်တင်ဘာလ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အထိ (၄)လခန့် ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ပါသည်။

<sup>၇</sup> <https://cdd.drdmyanmar.org/en/media-53086>

<sup>၈</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။

**စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မည့်မြို့နယ်နှင့် ကျေးရွာစာရင်းချုပ်<sup>၉</sup>**

၁၀။ Cash For Work စီမံကိန်းအား တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ ညှိနှိုင်း ရွေးချယ်မှုအရ တစ်မြို့နယ်လျှင် အနည်းဆုံး(၂) ရွာမှ အများဆုံး(၅၀) ရွာ အထိဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ ရွေးချယ်ထားသောမြို့နယ်နှင့် ကျေးရွာအရေအတွက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်	မြို့နယ်	ကျေးရွာ
၁	နေပြည်တော်	၅	၁၁၀
၂	ကချင်	၁၃	၉၀
၃	ကယား	၇	၁၁၀
၄	ကရင်	၇	၁၁၀
၅	ချင်း	၈	၁၁၀
၆	မွန်	၁၀	၁၁၀
၇	ရခိုင်	၄	၁၁၀
၈	ရှမ်း (တောင်)	၂၁	၁၁၂
၉	ရှမ်း (မြောက်)	၂၀	၉၄
၁၀	ရှမ်း (ရှေ့)	၈	၆၄
၁၁	စစ်ကိုင်း	၃၇	၂၅၀
၁၂	မန္တလေး	၂၃	၂၄၉
၁၃	ပဲခူး	၂၈	၂၅၀
၁၄	မကွေး	၂၄	၂၄၉
၁၅	ရန်ကုန်	၁၁	၁၁၀
၁၆	တနင်္သာရီ	၁၀	၁၁၀
၁၇	ဧရာဝတီ	၂၃	၂၅၀
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၂၅၉</b>	<b>၂,၄၈၈</b>

<sup>၉</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။



**စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်မည့် မြို့နယ်ရွေးချယ်ခြင်း<sup>၁၀</sup>**

၁၁။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်မည့် မြို့နယ်ရွေးချယ်ရာတွင် အသင့်တော်ဆုံး မြို့နယ်များရွေးချယ်နိုင်ရန် တစ်နိုင်ငံလုံးရှိမြို့နယ်များကိုလွှမ်းခြုံနိုင်သော စစ်တမ်းကောက်ယူရန် လိုအပ်ပြီး စစ်တမ်းမှတွေ့ရှိချက်အပေါ်မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ သို့သော် လတ်တလောအခြေအနေအရ စစ်တမ်းကောက်ယူရန် မြေပြင်အခြေအနေတွင် အခက်အခဲများစွာ ရှိသောကြောင့် အောက်ဖော်ပြပါညွှန်းကိန်း (၂) ခုကိုအခြေခံ၍ ရွေးချယ်လျက်ရှိပါသည်-

- (က) လူဦးရေစစ်တမ်းအပေါ်အခြေခံ၍ တွက်ချက်ထုတ်ပြန်ထားသော ဖွံ့ဖြိုးရေးလိုအပ်ချက် (Multi-Dimensional Disadvantages Index)၊
- (ခ) ပြည်ပသို့သွားရောက်လုပ်ကိုင်သောလုပ်သားများ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာမှု အများဆုံး မြို့နယ်။

၁၂။ စီမံကိန်းမြို့နယ်များရွေးချယ်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်၍ ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ တိုင်း ဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအနေဖြင့် အထက်ပါညွှန်းကိန်းများအစား မိမိတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အတွင်း လိုအပ်ချက်အရ ဆောင်ရွက်သင့်သည့်မြို့နယ်များအား ရွေးချယ်ခြင်းကိုလည်း ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၁၃။ Cash For Work စီမံကိန်းမြို့နယ်များရွေးချယ်ရာတွင် အောက်ဖော်ပြပါ အခြေအနေဖြစ် ပေါ်လျက်ရှိသည့်မြို့နယ်များအား ရွေးချယ်ခြင်းမပြုပါ-

- (က) နယ်မြေလုံခြုံမှုမရှိသောမြို့နယ်များနှင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားလျက်ရှိသောမြို့နယ်များ၊
- (ခ) ဝန်ထမ်းအင်အားနည်းပါးသောမြို့နယ်များ၊

<sup>၁၀</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။

(ဂ) ဝေးလံခေါင်ပါး၍ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသောမြို့နယ်များ။

**စီမံကိန်းကျေးရွာရွေးချယ်ခြင်း<sup>၁၁</sup>**

၁၄။ Cash For Work စီမံကိန်းကျေးရွာရွေးချယ်ရာတွင် အောက်ဖော်ပြပါ ညွှန်းကိန်းများနှင့် အညီ ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်-

- (က) လူဦးရေစစ်တမ်းအပေါ်အခြေခံ၍ တွက်ချက်ထုတ်ပြန်ထားသော မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စုအလိုက် ချို့တဲ့မှုညွှန်းကိန်း (Multi-Dimensional Disadvantages Index) အများဆုံးရှိသည့် ကျေးရွာအုပ်စု (၄၀) ရာခိုင်နှုန်းတွင်ပါဝင်သောကျေးရွာ၊
- (ခ) Covid-19 ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားသည့်ကျေးရွာ၊
- (ဂ) Covid-19 ကူးစက်ရောဂါ၏အကျိုးဆက်များကြောင့် အလုပ်အကိုင်၊သို့မဟုတ် ဝင်ငွေ ဆုံးရှုံးမှုရှိသော အလုပ်သမားအရေအတွက်များသည့်ကျေးရွာ၊
- (ဃ) နေရပ်ပြန်အလုပ်သမားများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများ အရေအတွက်များသော ကျေးရွာ၊
- (င) လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးလွယ်ကူချောမွေ့မှုနှင့် နယ်မြေလုံခြုံတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိ သောကျေးရွာ၊
- (စ) စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန် စိတ်အားထက်သန်သောကျေးရွာ။

၁၅။ စီမံကိန်းကျေးရွာရွေးချယ်ရာတွင် အောက်ဖော်ပြပါ ကျေးရွာများအား ရွေးချယ်ခြင်းမပြုရပါ-

- (က) မြစ်မ်းရောင်စီမံကိန်းရရှိပြီးသောကျေးရွာများ၊

<sup>၁၁</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။

- (ခ) ကျေးရွာမတည်ရန်ပုံငွေစီမံကိန်း (Village Development Plan- VDP) ရရှိမည့်ကျေးရွာများ၊
- (ဂ) (၂၀၁၉- ၂၀၂၀) ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း (Village Development Plan- VDP) ရရှိသောကျေးရွာများ၊
- (ဃ) ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စီမံကိန်းဆောင်ရွက်နေသော ကျေးရွာများ။
- (င) လက်ရှိဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် NCDDP စီမံကိန်းမှ Block Grant ရရှိ၍ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသောကျေးရွာများ၊
- (စ) လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော ကျေးရွာများနှင့် နယ်မြေလုံခြုံမှုမရှိသော ကျေးရွာများ။

၁၆။ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များအလိုက် စီမံကိန်းကျေးရွာများရွေးချယ်ရာတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဒေသအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ မြို့နယ်စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ရေး (TPIC) အဖွဲ့တွင်ပါဝင်သော ဌာနဆိုင်ရာများမှကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရွေးချယ်လျက်ရှိပါသည်။<sup>၁၂</sup>

၁၇။ ဤစီမံကိန်းသည် ကျေးရွာအခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် အလုပ်သမားအင်အားအသုံးပြုရသည့် (Labor Intensive) လုပ်ငန်းများကို မြို့နယ် (၂၅၉) မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာပေါင်း (၂,၄၈၈)ရွာတွင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ကျေးရွာတစ်ရွာလုံးအကျိုးခံစားခွင့်ရရှိစေမည်ဖြစ်ပြီး ခန့်မှန်းခြေအားဖြင့် အိမ်ထောင်စုပေါင်း (၃)သိန်းနီးပါးခန့်ကို အကျိုးပြုစေမည်ဖြစ်ပါသည်။

---

<sup>၁၂</sup> ၁၀.၆.၂၀၂၀၊ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ စာမျက်နှာ ၉ (သတင်းဆောင်းပါးကဏ္ဍ)။

**Cash For Work စီမံကိန်းအတွက် လျာထားဘတ်ဂျက်<sup>၁၃</sup>**

၁၈။ Cash For Work စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ကျေးရွာ (၂,၄၈၈) ရွာတွင် တစ်ရွာလျှင် ငွေကျပ်သိန်း (၁၀၀) ထောက်ပံ့ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများအတွက် ခန့်မှန်းကုန်ကျငွေ စုစုပေါင်းငွေမှာ ငွေကျပ် (၂၅) ဘီလီယံဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် သင်တန်းစရိတ်နှင့် ဝန်ထမ်းများကွင်းဆင်းခြင်းအတွက် သာမန်အသုံးစရိတ်ခေါင်းစဉ်မှ ကျခံသုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျေးရွာစီမံကိန်းထောက်ပံ့ငွေ၊ စီမံကိန်းအသိပညာပေးခြင်း၊ ကျေးရွာအဆင့်သင်တန်းပေးခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုအသုံးစရိတ်များအတွက် ရန်ပုံငွေလျာထားတွက်ချက်မှုမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	အကြောင်းအရာ	အရေအတွက် (ရွာ)	ခန့်မှန်းကုန်ကျငွေ (ကျပ်သန်း)	မှတ်ချက်
၁	Cash For Work စီမံကိန်းအတွက်ရန်ပုံငွေ (ကျေးရွာတစ်ရွာလျှင် ကျပ် ၁၀၀ သိန်း)	၂,၄၈၈	၂၄,၈၈၀	
၂	စီမံကိန်းအသိပညာပေးခြင်း		၂၀	
၃	ကျေးရွာအဆင့်သင်တန်းပေးခြင်း		၅၀	
၄	စီမံခန့်ခွဲမှုအသုံးစရိတ်		၅၀	
<b>စုစုပေါင်း</b>			<b>၂၅,၀၀၀</b>	

၁၉။ စီမံကိန်း ကျပ်(၂၅) ဘီလီယံတွင် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးအတွက် ကျပ်သန်း ၁၄၄၀၊ ရေလုပ်သားများ ပင်လယ်ပြင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးသင်တန်းအတွက် ကျပ်သန်း (၆၀.၇၇၀)၊ ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချရေးအတွက် ကျပ်သန်း (၁၁၃၈.၈၁၀)၊ စက်မှုလယ်ယာ

<sup>၁၃</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။

ဦးစီးဌာနအတွက် (၂၀၄)သန်း၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းအတွက် ကျပ်သန်း (၆၀၀.၂၁၀) သုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်သည်။

**လူမှုရေးဆိုင်ရာပူးပေါင်းပါဝင်မှုကဏ္ဍ<sup>၁၄</sup>**

၂၀။ Cash For Work စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျား/ မဆိုင်ရာကဏ္ဍ၊ တိုင်းရင်းသားလူနည်းစု များနှင့် ဘာသာရေးအုပ်စုများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၏အခန်းကဏ္ဍများအပါအဝင် လူမှုရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုများလည်းပါရှိပါသည်။

၂၁။ Cash For Work စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အမျိုးသမီးများအတွက် အခွင့်အလမ်းများ လက်လှမ်းမီမှုရှိစေရန်နှင့် တန်းတူအကျိုးခံစားခွင့်ရရှိစေရန် အောက်ပါဆောင်ရွက်မှုများကို ထည့်သွင်းထားခြင်းဖြစ်ပါသည်-

- (က) ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီတွင် အမျိုးသမီးများပါဝင်နိုင်မည့် အခွင့်အရေးရှိပြီး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌရာထူးအတွက် အမျိုးသားများသာမက အမျိုးသမီးများလည်း ပါဝင် ခွင့်ရှိသည်၊
- (ခ) စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲရွေးချယ်ရာတွင် အမျိုးသမီးများမှ အကျုံးဝင်သောစီမံကိန်းလုပ်ငန်း ခွဲများ အဆိုပြုတင်ပြနိုင်ခွင့်ရှိသည်၊
- (ဂ) စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲအကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အမျိုးသမီးများမှ တူညီသောအလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းနှင့် တူညီသောလုပ်အားခရရှိခွင့်ရှိရမည်၊
- (ဃ) စီမံကိန်းဒေသတွင်းရှိ အမျိုးသမီးဦးဆောင်သောအိမ်ထောင်စုများသည် စီမံကိန်း လုပ်ငန်းခွဲများတွင် လက်လှမ်းမီပါဝင်နိုင်မှုရှိရမည်။

<sup>၁၄</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။

(င) စီမံကိန်းလုပ်ငန်းစဉ်တစ်လျှောက်လုံးတွင် အမျိုးသမီးပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုများအား မှတ်တမ်းထားရှိရမည်။

၂၂။ စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအားလုံး၊ ဘာသာရေး အုပ်စုများ၊ လူနည်းစုအုပ်စုများ၊ အခြားပိုင်းပယ်ခံအုပ်စုများ (ဥပမာ-မသန်စွမ်းသူများပါဝင်ခြင်း) အားလုံးအပြည့်အဝပါဝင်ခွင့်ရှိပြီး စီမံကိန်း၏အကျိုးကျေးဇူးများကို တန်းတူညီမျှခံစားခွင့်ရရှိစေ မည်ဖြစ်ပါသည်။

၂၃။ တိုင်းရင်းသားအုပ်စုများ၊ အမျိုးသမီးများနှင့်မသန်စွမ်းသူများသည် အားနည်းချက်ရှိသော အုပ်စုဖြစ်ပါသည်။ စီမံကိန်း၏လူမှုရေးဆိုင်ရာမူဝါဒနှင့်အညီ မသန်စွမ်းသူများကို ကျေးရွာလုပ်ငန်း ခွဲများရွေးချယ်ခြင်းနှင့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းစဉ်များတွင်ပါဝင်နိုင်ခွင့်ရရှိစေရန် အခွင့်အလမ်းဖော်ဆောင် ပေးလျက်ရှိပါသည်။



ပုံ(၂၂)၊(၃) Cash for Work စီမံကိန်းလုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသော ကျေးရွာရှိအမျိုးသမီးများ

**စီမံကိန်းအသိပညာပေးခြင်း<sup>၁၅</sup>**

၂၄။ စီမံကိန်းအကြောင်းအား ကျေးရွာလူထုပိုမိုသိရှိစေရန်အတွက် ကျေးရွာများတွင် စီမံကိန်း မိတ်ဆက်ပွဲများပြုလုပ်ခြင်း၊ သတင်းအချက်အလက်များ စီမံကိန်းကျေးရွာများသို့ ကောင်းမွန်စွာ

<sup>၁၅</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။



စီးဆင်းစေရန်အတွက် စီမံကိန်းလက်ကမ်းစာစောင်များ၊ စီမံကိန်းပိုစတာများနှင့် စီမံကိန်းလက်စွဲ စာအုပ်များ ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်စဉ်ကာလ တစ်လျှောက်တွင် သက်ဆိုင်ရာဒေသအစိုးရအဖွဲ့များ၏ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိနိုင်စေရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ လူစုလူဝေးဖြင့်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ် များအတွက် Covid-19 နှင့်ပတ်သက်သည့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ အောက်ပါအတိုင်းဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါ သည်-

- (က) အသံချဲ့စက်အသုံးပြု၍ ကျေးရွာလူထုသို့ သတင်းအချက်အလက်များပေးခြင်း၊
- (ခ) သင်တန်းများ၊ အစည်းအဝေးများတွင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အနည်းဆုံး(၆) ပေခွာ၍ နေရာထိုင်ခင်းနှင့် အဝင်အထွက်ပြုလုပ်နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရန် တက်ရောက်သူ အားလုံးမှ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ရန်၊ လက်ဆေးရန်အတွက် ပြင်ဆင်ပေးထားခြင်း၊
- (ဂ) လုပ်အားခများပေးချေရာတွင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အနည်းဆုံး(၆) ပေခွာ၍ ငွေထုတ်ခြင်း လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်း။

၂၅။ စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး တက်ကြွစွာပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လုပ်ငန်းတိုးတက်မှုအခြေအနေများအား သိရှိနိုင်ရန်အတွက် နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာများ၊ ဂျာနယ်များ၊ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် သတင်းမီဒီယာများမှတစ်ဆင့် ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲ၏ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းခွဲရွေးချယ်မှု၊ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသောအိမ်ထောင်စုစာရင်းများ၊ လုပ်သားစီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်များ၊ ဝယ်ယူရေး ဆိုင်ရာနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာရှင်းတမ်းများကို ကြော်ငြာသင်ပုန်းတွင်ကပ်ခြင်း၊ အသံချဲ့စက်ဖြင့် ကြေညာခြင်းစသည့်နည်းလမ်းများကိုအသုံးပြု၍ ကျေးရွာလူထုသို့အသိပေးရမည်။

**စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲရွေးချယ်ခြင်း<sup>၁၆</sup>**

၂၆။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ စီမံကိန်းတာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ၏အကူအညီဖြင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီ၊ ရပ်မိရပ်ဖများမှဦးဆောင်၍ ကျေးရွာသူ/ သားများ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် စီမံကိန်း၏ရည်ရွယ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီသော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများကို ရွေးချယ်ရမည်။

၂၇။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲရွေးချယ်ရာတွင် လုပ်အားခတန်ဖိုးသည် စီမံကိန်းထောက်ပံ့ငွေ၏ ပျမ်းမျှ (၆၀)ရာခိုင်နှုန်းရရှိနိုင်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲမျိုးကိုသာရွေးချယ်ရမည်။ လုပ်အားခတန်ဖိုးသည် စီမံကိန်းထောက်ပံ့ငွေ၏ (၆၀) ရာခိုင်နှုန်းထက် ပိုမိုရရှိပါကလည်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

**အကျုံးဝင်သောစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများစာရင်း<sup>၁၇</sup>**

စဉ်	အကျုံးဝင်သောစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ
၁	ကျေးရွာတွင်း ရေနုတ်မြောင်းများ တူးဖော်ရှင်းလင်းခြင်း။
၂	ကျေးရွာတွင်းလမ်းများ၊ ကုန်ထုတ်လမ်းများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း (လမ်းများပေါ်တွင် မြေပြိုမှုများရှိပါက ဖယ်ရှားခြင်းလုပ်ငန်းများအပါအဝင်)။
၃	ရေကန်များ ခြံစည်းရိုးကာရံခြင်း/ တည်ဆောက်ပြုပြင်ခြင်း။
၄	ရေပိုက်လိုင်းသွယ်တန်းခြင်း၊ လက်တူးတွင်းများ၊ ရေကန်များ အသစ်တည်ဆောက်ခြင်း/ ပြုပြင်ခြင်း၊ မြေသားရေကန်များပြုပြင်ခြင်း။
၅	ဆိပ်ခံတံတားများ၊ တံတားငယ်များ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း။

<sup>၁၆</sup> <https://cdd.drdmyanmar.org/en/media-53086>

<sup>၁၇</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။

စဉ်	အကျုံးဝင်သောစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ
၆	သောက်သုံးရေ (သို့) အများသုံးရေကန်များသို့ ရေဝင်လမ်းကြောင်းများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ စိုက်ပျိုးမြေအတွက် ရေသွင်းရေထုတ်မြောင်းများပြုပြင်ခြင်း (၆၃ ဧကအောက်)။
၇	အမှိုက်သိုလှောင်ကန်များ ရှင်းလင်းခြင်း (သို့) ပြုပြင်ခြင်း။
၈	မြေဖို့လုပ်ငန်းများနှင့် မြေထိန်းနံရံများပြုပြင်တည်ဆောက်ခြင်း။
၉	ကျေးရွာပိုင် အားကစားကွင်းများပြုပြင်မွမ်းမံခြင်း။
၁၀	စာသင်ကျောင်းများ၊ ဆေးပေးခန်းများ၊ ကျေးရွာခန်းမနှင့် ကျေးရွာဈေးများ ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်း။
၁၁	အများပြည်သူဆိုင်ရာနေရာများ၊ ရှိရင်းစွဲ ကျေးရွာပိုင် ထင်းစိုက်ခင်းများ၊ ကျေးရွာအနီးရှိ ရေဝေရေလွှဲနေရာများအပါအဝင် ကျေးရွာပိုင်/ အများပိုင်မြေများတွင် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်း။
၁၂	သစ်တောဧရိယာနှင့်ထိစပ်နေသောကျေးရွာများတွင် မီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရန်အတွက် ရှိရင်းစွဲ မီးတားလမ်းများအား ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်း။
၁၃	အများပိုင် ငါး၊ ပုစွန်၊ ဂဏန်းမွေးမြူရေးကန်များ ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်း။

**အကျုံးမဝင်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများစာရင်း<sup>၁၅</sup>**

စဉ်	အကျုံးမဝင်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ
၁	တစ်ရွာလုံးအကျိုးခံစားခွင့်မရှိသောလုပ်ငန်းများ။
၂	အမျိုးသမီးနှင့် အမျိုးသားများ တူညီသောလုပ်ငန်းများအတွက် လုပ်အားခတူညီစွာ ပေးချေခြင်းမရှိသောလုပ်ငန်းများ။

<sup>၁၅</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။

စဉ်	အကျုံးမဝင်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ
၃	ရွာသားများနေရာပြောင်းရွှေ့ရန်/ ပြန်လည်နေရာချထားရန်လိုအပ်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ။
၄	လုပ်သားများကို အတင်းအဓမ္မအလုပ်စေခိုင်းသောလုပ်ငန်းများ။
၅	ပုဂ္ဂလိကပိုင်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းလုပ်ငန်းများ၊ အစိုးရရုံးများ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာအဆောက်အဦများတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့သောလုပ်ငန်းများ။
၆	ရှိရင်းစွဲအခြေခံအဆောက်အဦများကို တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်ခြင်း (သို့) အသစ်တည်ဆောက်သည့်လုပ်ငန်းများ။
၇	တည်ဆောက်ရေးကာလ (၃) လထက်ပို၍ ကြာမြင့်မည့်လုပ်ငန်းများ။
၈	နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ရှုပ်ထွေးသောလုပ်ငန်းများ (ဥပမာ။ ပေ ၂၀ အထက်တံတားနှင့် ဆိပ်ခံတံတားအသစ် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ)နှင့် ကျေးရွာလူထုကိုယ်တိုင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိသောလုပ်ငန်းများ။
၉	ဒေသခံလုပ်သားအင်အားထက် စက်ယန္တရားဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သောလုပ်ငန်းများ။
၁၀	လုပ်အားခ ၃၀% အောက်နည်းသောလုပ်ငန်းများ (လုပ်ငန်းခွဲတစ်ခုလုံး စုစုပေါင်းထောက်ပံ့ငွေ၏)။
၁၁	မြေယာသော်လည်းကောင်း၊ပိုင်ဆိုင်မှုတစ်စုံတစ်ရာသော်လည်းကောင်း ဆုံးရှုံးခြင်းအတွက် လျော်ကြေးပေးချေရသောလုပ်ငန်းများ။
၁၂	အဓမ္မအလုပ်စေခိုင်းခြင်း (သို့) ကလေးလုပ်သားအသုံးပြုခြင်းနှင့် လူကုန်ကူးမှုဖြစ်ရပ်များ ဖြစ်ပွားစေမည့်လုပ်ငန်းများ၊ (သို့မဟုတ်) အသက် (၁၅) နှစ်အထက်နှင့် (၁၈) နှစ်အောက် ကလေးများအား အန္တရာယ်ရှိသောလုပ်ငန်းခွင်များ (သို့) ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ရုပ်ပိုင်း

စဉ်	အကျုံးမဝင်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ
	ဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာတိုးတက်မှုများအား ထိခိုက်စေနိုင်သောလုပ်ငန်းများတွင် ခန့်အပ်ခိုင်းစေသောလုပ်ငန်းများ။
၁၃	အစိုးရ (သို့) အခြားမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ငွေကြေးထောက်ပံ့ထားသော (သို့) ငွေကြေးထောက်ပံ့ရန် အစီအစဉ်ရေးဆွဲထားသောလုပ်ငန်းများ (သို့ရာတွင် Cash For Work စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအား Co-financing အဖြစ်ဆောင်ရွက်သောလုပ်ငန်းဖြစ်ပါက ဆောင်ရွက်နိုင်သည်)
၁၄	အစိုးရ(သို့) အခြားအဖွဲ့အစည်းများ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုအောက်ရှိလုပ်ငန်းများနှင့် အခြား သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၏ ခွင့်ပြုချက်မရရှိသောလုပ်ငန်းများ။
၁၅	လက်ကိုင်လွှစက်၊ ပိုးသတ်ဆေး၊ မှိုသတ်ဆေး၊ ကျောက်ဂွမ်း (ကျောက်ဂွမ်းပါဝင်သောပစ္စည်းများ) အပါအဝင် မူးယစ်ဆေး (သို့) စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အသုံးအဆောင် (သို့) အန္တရာယ်ရှိစေသောအခြားပစ္စည်းများနှင့် အသုံးအဆောင်များဝယ်ယူမှုပါဝင်သော လုပ်ငန်းများ (သို့) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုများကို သိသာစွာ ထိခိုက်စေသောရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ။
၁၆	အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာရေကြောင်းလိုင်းများမှ ရေများအသုံးပြုမှု၊ ဧရာဝတီမြစ်၏အဓိကရေစီးကြောင်းပေါ်တွင်ရှိသော အများပြည်သူသုံးရေပေးဝေမှု၊ အသေးစားဆည်မြောင်းသွယ်ခြင်းများ (သို့) အသေးစား ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ရန်ပံ့ပိုးမှုများ အစရှိသည့် လုပ်ငန်းများ။ <b>ဧရာဝတီမြစ်၏ မြစ်လက်တက်များဖြစ်သော မေခနှင့်မလိခမြစ်တစ်လျှောက်ရှိ ရေပေးဝေမှုများနှင့် ဆည်မြောင်းငယ်များကို စီမံကိန်းမှ ရန်ပုံငွေပံ့ပိုးပေးလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။</b>
၁၇	နိုင်ငံတော်အဆင့်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားသော သဘာဝတောများ၊ သီးသန့်သစ်တောများ (အဆိုပြုထားသော ကာကွယ်တောများ) ကာကွယ်မှုပြုထားသောနေရာများတွင်

စဉ်	အကျိုးမဝင်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ
	<p>အဆောက်အအုံများအသစ်ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့် ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်းလုပ်ငန်းများသည် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် သိသိသာသာဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်စေနိုင်သည်။ သို့မဟုတ် သဘာဝတောများပျက်သုဉ်းခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာစီမံကိန်း၏ ကာကွယ်တော၊ ကာကွယ်ဧရိယာ စီမံခန့်ခွဲမှုစီမံချက်တွင် ဖော်ပြထားခြင်းမရှိခြင်း။</p> <p>ဥပမာ။ လက်ရှိအဆောက်အအုံများ (ဥပမာ- ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ရည်ရွယ်သော လက်ရှိ လူသွားလမ်း (သို့) လှည်းလမ်းကြောင်း) တို့သည် ယင်းစီမံကိန်း၏အစီအမံနှင့် ကွဲလွဲမှုမရှိပါက ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ အတည်ပြုချက်ကိုလည်းရယူရမည်)</p>
၁၈	<p>အများပိုင်ရေကန်၏ ခြံစည်းရိုးအသစ်ကာရံရာတွင် လက်ရှိနယ်နိမိတ်ပြင်ပရှိ မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အငြင်းပွားမှုရှိသောမြေအတွင်းသို့ ကျော်လွန်၍ ခြံစည်းရိုးကာရံသည့်လုပ်ငန်းများ။</p>
၁၉	<p>မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အငြင်းပွားမှုရှိသောမြေ (သို့) ပုဂ္ဂလိကပိုင်မြေပေါ်တွင် လက်တူးတွင်း/ အဝီစိတွင်း/ အများသုံးရေငုတ် အသစ်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ။</p>
၂၀	<p>မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အငြင်းပွားမှုရှိသောမြေ (သို့) ပုဂ္ဂလိကပိုင်မြေပေါ်တွင် အသစ်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ</p>

**အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသော အိမ်ထောင်စုများရွေးချယ်ခြင်း<sup>၁၉</sup>**

၂၈။ ဤစီမံကိန်းသည် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းနှင့် ကျေးရွာအခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် Cash for work စီမံကိန်းဖြစ်သောကြောင့် စီမံကိန်း၏အကျိုးကျေးဇူးအား ကျေးရွာ

<sup>၁၉</sup> စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ Cash For Work စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ရက်။



တစ်ရွာလုံး အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိစေမည့်အပြင် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သော အိမ်ထောင်စုများမှလည်း လုပ်အားခရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ အကျိုးခံစားခွင့် ရှိသူများရွေးချယ်ရာတွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီနှင့် ကျေးရွာရပ်မိရပ်ဖများမှ ရွေးချယ်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

၂၉။ ဤစီမံကိန်းသည် တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများအတွက် အခွင့်အလမ်းများတန်းတူညီမျှစွာ ရရှိရေး၊ ကျား/ မတန်းတူညီမျှမှုရှိစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရရှိနိုင်ရေးကိုလည်း အလေးထားသော ကြောင့် တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများပါဝင်ရေး၊ အမျိုးသမီးများပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေးကိုလည်း အလေးထားစည်းရုံးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ကလေး အလုပ်သမားများ မပါဝင်စေရေးအတွက်လည်း သေချာစွာစိစစ်၍ အသက် (၁၅)နှစ်ပြည့်ပြီးသူ များကိုသာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်စေမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃၀။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအဆိုပြုလွှာတွင် ကျေးရွာမှရွေးချယ်ထားသောလုပ်ငန်းများ အနက်မှ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းကို ကျေးရွာလူထုသို့ အသံချဲ့စက်ဖြင့်ကြေညာခြင်း၊ ကြော်ငြာသင်ပုန်းတွင်ကပ်ခြင်း စသည့်နည်းလမ်းများဖြင့် ကျေးရွာလူထုသို့အသိပေးရမည်။ လုပ်ငန်းခွဲ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ဝင်ရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်လိုသော အိမ်ထောင်စုများမှ ကျေးရွာ ကော်မတီထံသို့ ကိုယ်တိုင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်သည်။ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်သည့်ကျေးရွာနှင့် အနီး နားရှိကျေးရွာမှ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်အလုပ်လုပ်ကိုင်လိုသော အိမ်ထောင်စုများရှိပါက ကိုယ်တိုင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပြီး လုပ်ငန်းတွင်ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

၃၁။ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လိုသောအိမ်ထောင်စုများမှ ကိုယ်တိုင်စာရင်းပေးသွင်းရာတွင် အရွေး ချယ်ခံလိုသော အိမ်ထောင်စုအရေအတွက်များပြားလာပါက “ထိခိုက်လွယ်မှု အမှတ်ပေးအကဲဖြတ် သုံးသပ်ချက် ပုံစံ-၀-၂ (က)” ကိုအသုံးပြု၍ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသောအိမ်ထောင်စုကို စိစစ်ရွေးချယ် ရမည်ဖြစ်သည်။

၃၂။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပါဝင်အလုပ်လုပ်ကိုင်ရန် ရွေးချယ်ခံရသောအိမ်ထောင်စုစာရင်းကို ကျေးရွာလူထုသိရှိနိုင်စေရန် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီ မှ ကျေးရွာကြော်ငြာသင်ပုန်းတွင်ကပ်ခြင်း၊ အသံချဲ့စက်ဖြင့်ကြေညာခြင်း စသည့်နည်းလမ်းများ ဖြင့် အသိပေးရမည်ဖြစ်သည်။

**စီမံကိန်းပိတ်သိမ်းခြင်း<sup>၂၀</sup>**

၃၃။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပါက မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးရုံးသည် ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တို့နှင့်အတူ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်သည့် နေရာများသို့သွားရောက်၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရမည်။ သတ်မှတ်စံချိန်၊ စံညွှန်းပြည့်မီခြင်းရှိ/ မရှိ၊ ရန်ပုံငွေများ စနစ်တကျသုံးစွဲခြင်း ရှိ/မရှိ စစ်ဆေး အတည်ပြုရမည်။

၃၄။ သင့်လျော်သောနေ့ရက်တွင် ကျေးရွာလူထုအားဖိတ်ကြား၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေ၊ ရန်ပုံငွေသုံးစွဲမှုအခြေအနေများအား ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစွာ ရှင်းလင်းချပြရမည်။ ဆောင်ရွက်ပြီးလုပ်ငန်းများအား ကျေးရွာကော်မတီထံ လွှဲပြောင်းပေးရမည်ဖြစ်ပါသည်။

**Cash for Work စီမံကိန်းနှင့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများ**

**ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ**

၃၅။ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံအစိုးရသည် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းလုပ်ငန်းများမြှင့်တင်ပေးနိုင်ရေးအတွက် Cash for Work စီမံကိန်း ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။<sup>၂၁</sup> ထိုစီမံကိန်းသည် ကျေးလက်နေ

---

<sup>၂၀</sup> <https://cdd.drdmyanmar.org/en/media-53086>  
<sup>၂၁</sup> [http://www.ilo.org/wcmsp5/groups/public/---asia/---ro-bangkok/---sro-bangkok/documents/publication/wcms\\_237837.pdf](http://www.ilo.org/wcmsp5/groups/public/---asia/---ro-bangkok/---sro-bangkok/documents/publication/wcms_237837.pdf)

ပြည်သူများဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးနှင့် ဆင်းရဲသောလယ်သမားများ လယ်ယာလုပ်ကိုင်နိုင်ရေး အတွက် ကာလတိုစီမံချက်အဖြစ် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၏စားနပ်ရိက္ခာ ထောက်ပံ့ရေးအစီအစဉ်နှင့် Cash for Work စီမံကိန်းအတွက် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ အမေရိကန် ဒေါ်လာ သန်း(၄၀) ထောက်ပံ့ခဲ့ပါသည်။ စီးပွားရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကျေးလက်လုပ်သားများမှ ကျေးလက်လမ်းများပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး ရေးလုပ်ငန်းများစနစ်တကျဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်း များကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။<sup>၂၂</sup>

**ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ**

၃၆။ ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ(၈)ရက်နေ့တွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်းဒေသ၌ တိုင်ဖုန်း မုန်တိုင်း (Haiyan)တိုက်ခိုက်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းတိုင်ဖုန်းမုန်တိုင်းသည် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏သမိုင်း ကြောင်းတွင် သေကြေပျက်ဆီးမှုအများဆုံးနှင့် အပြင်းထန်ဆုံးမုန်တိုင်းတစ်ခုဖြစ်ခဲ့ပြီး ကျေးလက် နေပြည်သူများ၏လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍကို များစွာထိခိုက်ပျက်ဆီးခဲ့ပါသည်။ ဖိလစ်ပိုင်အစိုးရ သည် ကျေးလက်နေပြည်သူများနှင့် လယ်သမားများဘဝ ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရေးအတွက် Cash for Work စီမံကိန်းကို NGO အဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာထောက်ပံ့ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ မုန်တိုင်းသင့်ဒေသရှိ အိမ်ထောင်စုပေါင်း (၁၂,၉၀၀) ကျော် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးအတွက် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း(၂၀) ထောက်ပံ့ခဲ့ပါ သည်။<sup>၂၃</sup>

<sup>၂၂</sup> <https://www.mef.gov.kh/gdicdm-m-and-e-specialist.html>

<sup>၂၃</sup> <https://www.adb.org/features/cash-work-program-rekindles-community-life-typhoon-hit-philippines>

### အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ

၃၇။ ၂၀၁၈ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ(၃၀)ရက်နေ့တွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၊ Sulawesi ကျွန်းတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော ဆူနာမီလှုပ်ရှားမှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သောပျက်ဆီးဆုံးရှုံးမှုများအား ပြန်လည်ထူထောင် နိုင်ရေးအတွက် အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရသည် Cash for Work စီမံကိန်းကို (၂)လတာ စီမံချက်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ UNDP၏ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ပြန်လည်ထူထောင် ရေးရန်ပုံငွေမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၁.၄)သန်း ထောက်ပံ့ကူညီကာ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်း များကိုဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။<sup>၂၅</sup> ယခုဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော Covid-19 ကာလအတွင်း အသေးစား စီးပွားရေးအခြေခံလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းပြန်လည်အစားထိုးအသုံးပြုခြင်း လုပ်ငန်းများ၊ လမ်း၊ တံတားများနှင့် အိုးအိမ်အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်း များအတွက် Cash for Work စီမံကိန်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။<sup>၂၅</sup>

### လာအိုနိုင်ငံ

၃၈။ ၂၀၁၈ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၁၈)ရက်မှ (၁၉)ရက်အထိဖြစ်ပွားခဲ့သော အပူပိုင်းမုန်တိုင်းSon-Tinh ကြောင့် လာအိုနိုင်ငံရှိ ပြည်နယ်(၁၈)ပြည်နယ်ရှိ ခရိုင်(၅၅)ခုတွင် ရေလွှမ်းမိုးခဲ့ပြီး Attapeu ပြည်နယ်တွင် ဆည်ရေကျိုးကျမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ပါသည်။ ထိုခိုက်နစ်နာသော အိမ်ထောင်စုအရေ အတွက် ၁၃၂,၀၀၀ အထိရှိခဲ့ပြီး စပါးစိုက်ဧရိယာ ဟက်တာ (၁၀၀,၀၀၀)ကျော်ပျက်ဆီးခဲ့ကာ ၆၀၀ ကီလိုမီတာနှင့်အထက် လမ်းများနှင့် တံတား(၄၇)ခုပျက်ဆီးခဲ့ပါသည်။<sup>၂၆</sup> လာအိုအစိုးရသည်

<sup>၂၅</sup> <https://reliefweb.int/report/indonesia/cash-work-full-swing-undp-helps-restore-quake-hit-communities-indonesia>

<sup>၂၅</sup> <https://www.thejakartapost.com/academia/2020/05/07/cash-for-working-towards-our-new-economy.html>

<sup>၂၆</sup> [https://jobs.undp.org/cj\\_view\\_job.cfm?cur\\_job\\_id=82377](https://jobs.undp.org/cj_view_job.cfm?cur_job_id=82377)

ရေလွှမ်းမိုးခြင်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) နှင့်အတူ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား တိုက်ရိုက်အကူအညီပေးသော Cash for Work အစီအစဉ် များကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ စီမံကိန်းကာလပြီးဆုံးသည့် ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ မတ်လတွင် Cash for Work စီမံကိန်းလုပ်ငန်း (၄၅)ခု အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ကျေးရွာပေါင်း(၆၅)ရွာမှ လူဦးရေ (၁၇,၂၄၁) ဦးအတွက် အလုပ်အကိုင်များဖန်တီးပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။<sup>၂၃</sup>

**နိဂုံး**

၃၉။ Cash For Work စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ်ကို အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို ကျေးရွာနေလူထုကိုယ်တိုင် ရွေးချယ်ဆုံးဖြတ်ကြခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ကျေးရွာ စီးပွားရေးအခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျေးရွာလုပ်သား အရေအတွက် ၂.၇ သန်းအထိ လုပ်သားအင်အားအသုံးပြုရန်မျှော်မှန်းထားပြီး လုပ်အားခစုစုပေါင်း ငွေကျပ် (၁၄၉၂၈) သန်းခန့်အထိ အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိရန် မျှော်မှန်းထားသည့်စီမံကိန်းတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါသည်။ စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အပါအဝင် လုပ်ငန်းတိုးတက်မှုအစီရင်ခံစာပြုစုခြင်းများကိုပါ စနစ်တကျထည့်သွင်းဆောင်ရွက် ထားခြင်းဖြစ်၍ ကျေးရွာလူထုတစ်ရပ်လုံးအတွက် အထောက်အကူပြုမည့်စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်လာ နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း လေ့လာစုစည်းတင်ပြအပ်ပါသည်။

<sup>၂၃</sup> <https://www.redr.org.au/news-and-publications/field-stories/cash-for-work-assisting-early-flood-recovery-in-laos/>

သုတေသနလုပ်ငန်းဆိုင်ရာစုံစမ်းမေးမြန်းမှုများပြုလုပ်ရန် (သို့မဟုတ်) သုတေသန၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး  
ဌာနကြီးအားလာရောက်လေ့လာရန် အောက်ပါလိပ်စာအတိုင်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

သုတေသန၊ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာနကြီး - အမျိုးသားလွှတ်တော် 1G ဆောင်၊ဒုတိယထပ်

တယ်လီဖုန်း - ၀၆၇-၄၅၉၁၃၈၀၊ ၀၆၇-၄၅၉၁၆၆၄၊

ဖက်စ် - ၀၆၇-၄၅၉၁၃၈၀

### သတိပြုရန်

ဤသတင်းအချက်အလက်သည် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအား ၎င်းတို့၏ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာတာဝန်များဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူပြုရန်အတွက် ဖြစ်ပါသည်။ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စ တစ်စုံတစ်ခုအတွက် အသုံးပြုရန်မဟုတ်ပါ။ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ နောက်ဆုံးရသတင်းဖြစ်မည်ဟုသတ်မှတ်ထားသင့်ပါ။ ဤအချက်အလက်များအား တရားဝင် (သို့မဟုတ်) ပညာရှင်ဆိုင်ရာအကြံပေးချက်အဖြစ် မသတ်မှတ်သင့်ပါ။ အထူးအကြံပေးချက် (သို့မဟုတ်)သတင်းအချက်အလက်များအား လိုအပ်ပါက အရည်အသွေးပြည့်မီသော သင့်လျော်သည့်ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်နှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်သင့်ပါသည်။ လွှတ်တော်သုတေသနဝန်ဆောင်မှုဌာနသည် စာတမ်းတိုများတွင်ပါဝင်သော အကြောင်းအရာများအား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်သာ မျှဝေဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အများပြည်သူနှင့် မျှဝေရန်မဟုတ်ပါ။